
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. april 2017 stillet følgende spørgs-

mål nr. 767 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål nr. 767:  

” Er det ministerens vurdering, at det tilbageværende Statens Serum Institut har en 

holdbar økonomi efter frasalget af vaccineproduktionen og Diagnostica, 

herunder særligt i forhold til varetagelsen af det diagnostiske beredskabet?” 

 

Svar: 

Regionerne har i de seneste år hjemtaget stadig flere diagnostiske analyser, hvilket 

udfordrer økonomien samt smitteberedeskabet på Statens Serum Institut. Det har så-

ledes indgået i økonomiaftalerne med regionerne for 2015, 2016 og 2017 at der var 

behov for at nå til enighed om en fremtidig løsning. Det har imidlertid hidtil ikke væ-

ret muligt. 

 

Hertil kommer, at det i sagens natur er nødvendigt at se på den samlede organisering 

af Statens Serum Institut, når større opgaveporteføljer såsom vaccineproduktionen 

og SSI Diagnostica frasælges.  

 

På den baggrund har Sundheds- og Ældreministeriet igangsat en konsulentanalyse af 

SSIs bevillingsniveau, opgaveportefølje og organisering. 
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